
čj. UHK/DPřF/2023/22803 
 

str. 1/6 
 

   

 

 

Z Á P I S 

   

 z jednání kolegia děkana  

             dne 11. října 2023 

 

 

Přítomni: 

 

 

doc. Kříž, Ing. Jakubík, doc. Trojovský, dr. Studnička, Ing. Svoboda, 

doc. Musílek, prof. Musílek, dr. Cimler, prof. Hubálovský, dr. Myslivcová 

Fučíková, doc. Bogusch, doc. Lipovský, Mgr. Skoupilová, L. Mannová 

 

Hosté:  

Omluveni: 

Neomluveni: 

 

prof.Krejcar, Mgr. Mourková 

Program: 1) Informace z kolegia rektora (doc. Kříž) 

2) Informace z oblasti tvůrčí činnosti (doc. Trojovský) 

3) Informace z oblasti zahraničí (prof. Musílek) 

4) Informace z oblasti studijní (doc. Musílek) 

5) Informace z oblasti rozvoje (dr. Myslivcová Fučíková) 
6) Informace z oblasti ekonomické (Ing. Jakubík) 

7) Informace z projektového oddělení (Ing. Svoboda) 

8) Různé 
 

 

Kontrola úkolů z minulého kolegia: 

1. Připravit přednášku na Studentský festival Sešlost – splněno 

2. Projednat POKRy s jednotlivými pracovníky a do konce června domluvit termín k pro-
jednání s panem děkanem výsledky POKRů – proběhlo a splněno 

3. Nominovat 1 ocenění pro osobnost fakulty a 1 ocenění pro studujícího – splněno  
 
 
 

K bodu 1) Informace z kolegia rektora – doc.  Kříž 

• Doc. Kříž informoval, že v rámci kolegia rektora proběhla diskuse ohledně navyšování 

stravného pro zaměstnance. V současnosti je hrazeno 50 Kč, kdy maximální možná částka 

je 107 Kč. Nabízejí se dvě možnosti řešení, buď navýšení stravného do plné výše, anebo 

úhrada ve výši 80 Kč. Rozhodne se dle výše přiděleného rozpočtu UHK pro rok 2024. 

• Prorektorka Marešová informovala, že existuje zpráva o hodnocení výuky doktorandů a 

studentů, zprávy jsou k dispozici. Zmínila také nabídku kurzů AI (umělá inteligence). 

• Diskutovala se aktivita 2.4 výzvy OP JAK Predgraduál III (reakreditace uč. programů). PřF 

na této aktivitě nelpí, není žádný závěr, jak se k této aktivitě postavit.  

• Prorektorka Marešová se otázala zástupců fakulty na naplnění počtu přijatých studentů. 

Kromě PřF byl všude předpokládaný počet naplněn. 
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• Prorektor M. Strobach se zmínil o výzvách OPJAK, a dále že výzev je hodně a tematicky se 

překrývají.  

• Pozornost byla věnována digitalizaci, vše je nyní zastaveno a jediné co probíhá jsou IT 

práce díky legislativním změnám v rámci Zákoníku práce. Veškerá činnost je nyní věno-

vána implementaci změn v rámci uzavírání DPP a DPČ. Poté bude řešen systém interních 

aktualit, dále el. formulář na zahraniční cesty a návrhy na proplácení stipendií. 

• Řešení projektu v rámci výzvy “Zelené NPO”, by mělo být zahájeno od 1.1.2024, nicméně 

nejsou známy podrobnosti, pravděpodobně bude krátký čas na přípravu. 

• V rámci Týdne Udržitelnosti byl hostem pořádané konference velvyslanec Finska. Dr. Stro-

bach poděkoval dr. Myslivcové Fučíkové za organizaci. 

• Prof. Krejcar – výběr do modulu M1, zmínil standardy školitele – bude vydán pokyn pro-

rektora.  

• Nové výzvy projektů: bilaterální projekty Česká republika – Bavorsko (program INTER-

ACTION), TAČR: výzva v program Théta 2. 

• Prorektorka Stašová informovala o soutěži o ceny DZS o tradiční ceny, zmínila rozvoj spo-

lupráce s našimi strategickými partnery. Všichni partneři chtějí s námi spolupracovat. 

Zmínila veletrh EAIE – dobrá příležitost pro setkávání. 

• V rámci mezinárodního QS rankingu se UHK umísťujeme na 398. místě v Evropě, což je 10. 

místo mezi českými univerzitami. V rámci THE WUR je UHK na 1201-1500. pozici, mezi 

českými univerzitami je 9. Bylo poděkováno prof. Musílkovi za dodání podkladů.  

• Proběhla diskuse ohledně novely Zákoníku práce, např. platby za home-office (vyčíslená 

platba za energie činí 2,70 Kč/den), bude předmětem diskuse. Dále bylo zmíněno, že v dů-

sledku změn týkající se uzavírání dohod s platností od 1.10.2023, vznikne zvýšený nárůst 

administrativy.  

• Společenské akce UHK: 24.11. proběhne volejbalový turnaj rektora, 4.12. večerní koncert 

UHK Hradci. 

• 15.11. proběhne Společenský večer UHK (prozatím není znám umělec, který se zúčastní). 

• Zástupce studentů Pajer poděkoval za organizování festivalu Sešlost. Zmínil nespravedl-

nost ohledně výše stipendií (např. za účast v hokeji vs koncert). Stipendijní fond je pro rok 

2023 již vyčerpán.  

• Pan děkan FF dr. Prouza si stěžoval, že parkoviště v Kampusu bývá často obsazené a stu-

denti a zaměstnanci nemají kde zaparkovat, což potvrdila i PdF. Pan děkan doc.  Kříž toto 

okomentoval, že si není vědom tohoto problému, nicméně nastínil možné zpoplatnění 

parkovného.  

• Doc. Kříž zmínil problematiku navyšování tarifních mezd na PřF. V případě PřF došlo sice 

k navýšení tarifů, ale zároveň bylo sníženo osobní ohodnocení (podotknul, že bylo prove-

deno plošně u všech zaměstnanců vč. vedení PřF). Pan děkan se omlouvá za způsob 

komunikace a informoval, že proběhly dvě schůzky se zástupci odborové organizace na 

UHK, kde bylo diskutováno odebrání osobního ohodnocení, což je dle odborů nezákonné. 

Po druhé schůzce s odbory se vedení PřF rozhodlo o postupném navrácení osobního 

ohodnocení. Pro PřF to znamená finanční prostředky ve výši 186 000 Kč + odvody/mě-

síčně, ročně pak cca 3 mil. Kč.  Pro navrácení osobního ohodnocení se nabízí řešení ve 

snížení FTE na fakultě. Dalším krokem bude vyhlášení „moratoria“ na přijímání nových 

zaměstnanců, tzn. pokud někdo bude přijat, musí být „výměnou“. Odbory budou tlačit na 
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navýšení mezd, nicméně další nárůst mezd v roce 2024 s velkou pravděpodobností nepro-

běhne.  

 

 

K bodu 2) Informace z oblasti tvůrčí činnosti – doc. Trojovský 

• Promítl výsledky odesláné za PřF do modulu M1 – patent kolegů Studnička, Šlégra a Šeby 

a review článek kolektivu autorů z katedry chemie. 

• Promítl informace k čerpání prostředků v rámci interních projektů SV a pogratuloval prof. 

Šilhánovi, který celý rozpočet vyčerpal. Zmínil nízké čerpání u projektů kolegů Mgr. Helvi-

cha a Mgr. J. Kosa a kolegyně Mgr. E. Prchalové.   

• Projekty Excellence – není nutné projekty dočerpat. 

• Dále promítl tabulku týkající se přihlášek na pozice postdoktorandů (je nutné zaslat na 

rektorát do 15.10.). Jako možný kandidát se, dle doc. Trojovského, jeví kolega Toshitaka 

Hayashi. Okomentoval a odsouhlasil i dr. Cimler. Dále proběhla rozsáhlá diskuse se závě-

rem, že další pozice postdoků budou obsazeny až po oznámení výsledků soutěže o 

projekty GAČR v prosinci 2023. 

• Transferový proces – řeší se s p. děkanem a Ing. M. Svobodou. Byla diskutována představa 

PřF o fungování KTT v administraci uzavřených smluv, kterou by nevyjednávala outsour-

cingová firma CUIP. PřF je schopna realizovat proces komercializace sama ve spolupráci s 

právním odd. - nevyužije nabídky CUIP, avšak služeb KTT v oblasti administrace uzavře-

ných smluv se nezříká.  

 

• K bodu 3) Informace z oblasti zahraničí – prof. Musílek 

• 22.9. – proběhlo setkání proděkanů pro zahraniční vztahy s p. prorektorkou. 

• 30.10. proběhne komise MPK on-line za účasti vedení UHK. 

• Prof. Musílek dále informoval o kurzech angličtiny zdarma pro studenty z Ukrajiny a o za-

hájení kurzů angličtiny pro zaměstnance – začátečníky a pokročilé. 

• Probíhá analýza vzájemné výuky ERASMUS mezi fakultami, podklady připravuje Mgr. Ho-

lubová a prof. Musílek doporučuje panu děkanovi projednat s děkany fakult.  

• Zadávají se data do MIS stran zahraniční agendy. 

• Prof. Musílek informoval, že dnes, 11.10., probíhá International Day – organizace a účast 

Mgr. Holubová. 

• V double degree programech, které má UHK akreditované, dosud nestudují žádní stu-

denti. 

• Proběhlo setkání se zástupci univerzity z Tchaj-wanu, podrobné materiály byly zaslány 

členům kolegia děkana a v případě zájmu oslovíme partnerské univerzity.  

• prof. Musílek dále oslovil vedoucí kateder ohledně návrhů na hostující profesory na UHK. 

Toto okomentovali dr. Studnička a pan děkan. Návrhy na kandidáty bude podávat pan 

děkan panu rektorovi, odborné CV je možno zaslat děkanovi PřF do 31.10.    

 

•  bodu 4) Informace z oblasti studijní – doc. Musílek 

•  MŠMT ČR vydalo novou verzi Rámcových požadavků pro studijní programy určené ke 

vzdělávání učitelů, kterou označilo jako „finální“, a tato informace byla rozeslána vedou-

cím kateder, vedení a Centru oborových didaktik a pan doc. Musílek požádal o formální 
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odsouhlasení. Toto okomentoval děkan, že bylo projednáno na asociaci děkanů, údajně 

nebylo diskutováno s vedením univerzit, a proto bude vhodné na výzvu k připomínkování 

přiměřeně zareagovat.    

• doc. Musílek podal informaci ohledně počtu zapsaných studentů, kdy se průměrný KEN 

neměnil. Předloni (2021) byl KEN 2,42, vloni (2022) byl 2,32 a letos (2023) je 2,35. Méně 

příznivý je reálný pokles studentů zapsaných do 1. ročníků letos je pouze 170 studentů, 

což je pokles o 27 % proti loňsku (239 studentů) i předloňsku (225 studentů), nicméně by 

to nemělo podstatnou měrou ovlivnit celkový KEN univerzity v rámci tvorby rozpočtu 

UHK. 

• Máme naplněno specializační studium ICT koordinace (CŽV/DVPP), kdy je 12 účastníků 

platících plné školné, které je sníženo na 15.600,- Kč díky grantu NPO. Další 2 účastníci 

platí snížené školné (2/3 ze základního, tedy 10.400,- Kč), máme celkem 14 účastníků. Vý-

uka začíná dne 13.10. a bude probíhat každý pátek až do prosince 2023. V lednu bude 

zkouškové období a od února bude výuka pokračovat. Doc. Musílek poděkoval Lence 

Mannové a dr. Petru Coufalovi za dobrou propagaci. 

• doc. Musílek potvrdil stoupající počet nostrifikací, nicméně většina žadatelů je z Ukrajiny 

(bez poplatku) ostatní hradí 3 000 Kč (z čehož PřF získá 50 % částky), za období září až říjen 

máme 4 placené nostrifikace, což značí 6 000 Kč pro PřF.  

• Prosba ze studijního oddělení pro všechny katedry PřF - na studijní oddělení PřF je nutné 

dodat hodnocení doktorandů za období 2022/2023, termín: do 20.10.2023. 

• Doc. Musílek poděkoval všem za organizaci a účast na akci „Noc vědců“, zejména pak PR 

kolegyni Lence Mannové. K poděkování se přidal i pan děkan.  

 

 

K bodu 5) Informace z oblasti rozvoje – dr. Myslivcová Fučíková 

•  OPJAK – probíhá schůzka k Pregraduálu 3 a vedou se dlouhá jednání ohledně aktivity 2.4. 

V projektu se jedná se o krátkodobé mobility studentů, akademiků, kurzy a inovace studij-

ních programů (problematický bod). Pan děkan okomentoval, že mobility nebudou 

měsíční, týká se ovšem výjezdů akademika + studenti + učitel ze SŠ. 

• OPJAK Škola hrou – není vyhlášena výzva. Další informace nejsou. 

• OPJAK Ph.D. infra – katedry nakupují, nečekají se žádné změny.  

• Prosí úzké kolegium o součinnost při kontrole indikátorů plnění PPSŘ. 

• Gesční schůzka proděkanů s prorektorem zatím neproběhla. 

• Byla domluvena návštěva fy GEBAS, tento nebo příští týden.  

• Rozjíždí se spolupráce s Pardubicemi, „Automatické mlýny SFÉRA“ – zapojení našich stu-

dentů či didaktiků pro ZŠ a SŠ, máme volné časové sloty, každého ½ roku je možné nové 

zaměření kurzu (např. z oblasti biologie apod.).  

• Dr. Myslivcová Fučíková zmínila Noc vědců s komentářem týkající se stejného názvu před-

nášek (Tajemství lesa a Tajemství kamenů na PřF a na FIM), což bylo, dle jejího názoru, 

trošku matoucí pro návštěvníky. 

• Plánuje se sázení stromů v areálu našeho kampusu (akce podpořená O2), pravděpodobně 

proběhne 9. 11., garantem je dr. Prausová (sázení různých druhů stromů, edukační).  
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• Prof. Hubálovský vznesl dotaz v souvislosti s OPJAK aktivita 6, který dr. Myslivcová Fučíková 

okomentovala, že se jedná pravděpodobně o hospitační stáže či podpora síťování. Dotaz 

okomentovali doc. Kříž a doc. Musílek se závěrem, že je to předmětem další diskuse.   

 

K bodu 6) Informace z oblasti ekonomické – Ing. Jakubík 

• Ing. Jakubík informoval, že jeho hlavní prioritou je ukončení hospodaření PřF za rok 2023 

v černých číslech a dále pak způsoby navýšení finančních zdrojů do budoucna.  

• Zmínil, že se také řeší záležitost s dr. Symonovou.  

• Ing. Jakubík oznámil, že plánuje schůzky s vedoucími kateder PřF ohledně financování ka-

teder a případných finančních plánů na jednotlivých katedrách.  

  

K bodu 7) Informace z projektového oddělení – Ing. Svoboda 

• Ing. Svoboda informoval, že Technologická agentura ČR vyhlásila 11. VS programu Trend 

– podpora až do výše 15 mil. Kč na projekt, výzva běží do 2. pol. listopadu 2023. 

• Potvrdil, že se rozbíhají nákupy v projektu Ph.D. infra. 

• Ing. Svoboda požádal a zároveň apeloval na vybíraní dovolených zejména u těch zaměst-

nanců, kteří jsou zapojeni do běžících projektů. 

• Potvrdil, že s dr. Cimlerem a dr. Studničkou pracují na aktuálních případech transferu 

technologií. 
 

 

K bodu 8) Různé 
• Prof. Musílek zmínil porušení GDPR ohledně informací o mzdách zaměstnanců. 

• Dále prof. Musílek upozornil na výskyt švábů na fakultě – je nutné hlásit. Doc. Bogusch okomen-

toval, že je to druh švábů, kteří nezaplaví fakultu (max. znečistí prostory). Bylo diskutováno i 

s deratizátory a dle jejich potvrzení se nejedná o velké riziko. 

• Dr. Cimler informoval, že získal 3. místo - Inovativní ocenění Královéhradecké kraje - v rámci pro-

jektu TA ČR SmartVet a prof. Poulová z FIM místo druhé. 

• Doc. Lipovský informoval, že byly vyhlášeny volby na kandidáta na rektora, návrhy se zasílají do 6. 

11., více informací web AS UHK.  

• Doc. Lipovský dále oznámil, že se Akademický senát UHK připojil k protestní akci, která se bude 

konat 17. 10. a která se bude týkat podfinancování vysokých škol. Pan děkan okomentoval, že 

tento protest PřF podpoří tak, že bude tolerována absence akademiků či studentů na výuce.  

• Diskutovalo se děkanské volno na promocích, dle potvrzení pana děkana bude ještě vysvětleno. 

 

 

Úkoly:  

1. Dodat hodnocení doktorandů za období 2022/2023 

Kdo:   garanti doktorských studijních programů 

Termín:  20.10.2023 

Komu:  studijnímu oddělení PřF UHK 
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2. Dodat návrhy na hostující profesory 

Kdo:   vedoucí kateder 

Termín:  31.10.2023 

Komu:  panu děkanovi 

 
 

 

Zapsala: Ing. Monika Polívková 

doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D. 

děkan Přírodovědecké fakulty UHK 
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